
2014 - Sopelako Udalak (Bildu) prozesu partehartzaile bat jarri zuen martxan eta 
herrigune OSOAN oinezkoei lehentasuna emateko 3 fasetako proiektu bat zehaztu zuen: 
Udala-Eliza, Udala-Akilino Arriola, Akilino Arriola-Metro.

2015 - Lehen faseko obren hasiera uztailerako esleitu eta aurrekontua 150.000 eurokoa 
izan zen.

2015 - Ekainean, hauteskundeen ondoren, udalak (EAJ) obrak ez egitea erabaki zuen, 
eta, ondorioz, enpresa esleipendunari kalte-ordaina eman behar izan zion.

2016 – Aurrerapenik gabeko urtea.

2017 – EAJ/PSE gobernu-taldearen gelditasunaren aurrean, EH Bilduk 13 puntu 
estrategikoren proposamena egin zuen, eta horien artean zegoen erdialdea oinezkoentzako 
bihurtzeko eta Jauregizar plaza berritzeko proiektuei berriro ekitea. Alkateak onartu 
egin zituen eta EH Bilduk aurrekontuak onartzea ahalbidetu zuen.

2018 – Aurrerapenik gabeko beste urte bat. EH Bilduk kritikatu egin zuen eta ezezko 
botoa eman zien aurrekontuei.

2019 – Lehengo lepotik burua.

2020 – Oposiziotik, EH Bilduk berriro jarri zuen mahai gainean erdialdea 
oinezkoentzat bihurtzeko eta Jauregizar plaza berritzeko proiektuak. Horretarako, 
EH Bilduk aurrekontu akordio bat proposatu zien EAJ/PSEri, 2020an sinatu eta 2021ean 
luzatu zena.

2021 – Urte amaierara arte itxaron behar izan zen Udala lanean hasteko. Parte hartzeko 
prozesu bat egin zuen, eta behin-behineko obra batzuk ere bai. EH Bilduk parte-hartze 
prozesuaren partzialtasuna eta egindako proiektuak zekarren adabakia kritikatu 
zituen. Horregatik eta beste zio batzuengatik, hautsi egin zuen EAJ/PSErekin egindako 
aurrekontu-akordioa.

2022 – EAJ/PSE gobernu-taldeak erabakitakoa baliozkotzeko partaidetza-prozesu baten 
ondoren, talde horrek aurrekontu-aldaketak aurkeztu zituen jarduera finantzatzeko, 
jarduera horri lotutako proiektu zehatzik egon ez arren:

Urtarrilean, 1.200.000 euro ziren.
Otsailean 2.100.000 euro dira !!!

SOPELA

Herrigunea oinezkoentzako bihurtzeko 
prozesuaz jakin behar duzuna

8 URTE ETA 2 MILIOI EZAGUTZEN EZ DEN PROIEKTU 
BATENTZAT HOBETO EGIN DAITEKE



2014 - El Ayuntamiento de Sopela (Bildu) pone en marcha un proceso participativo 
y detalla un proyecto de prioridad peatonal para TODO el centro urbano en 3 fases: 
Ayuntamiento-Iglesia, Ayuntamiento-Akilino Arriola, Akilino Arriola-Metro. 

2015 - El comienzo de obras de la primera fase se adjudica para julio. El presupuesto es 
de 150.000 euros.

2015 - En junio, tras las elecciones, el ayuntamiento (PNV) decide no realizar las obras,  
lo que obliga a indemnizar a la empresa adjudicataria.

2016 – Año sin avances.

2017 – Ante la inacción del equipo de gobierno PNV/PSE, EH Bildu hace una propuesta de 
13 puntos estratégicos, entre los que se encuentra retomar los proyectos de peatonalización 
y renovación de la plaza Jauregizar. El alcalde los acepta y EH Bildu facilita la aprobación 
de los presupuestos.

2018 – Ante la inacción del equipo de gobierno PNV/PSE, EH Bildu hace una propuesta de 
13 puntos estratégicos, entre los que se encuentra retomar los proyectos de peatonalización 
y renovación de la plaza Jauregizar. El alcalde los acepta y EH Bildu facilita la aprobación 
de los presupuestos.

2019 – Más de lo mismo.

2020 – Desde la oposición EH Bildu, vuelve a poner sobre la mesa el proyecto de 
peatonalización y renovación de la plaza Jauregizar. Para ello, EH Bildu propone un 
acuerdo presupuestario con el PNV/PSE, que es firmado en el 2020 y prorrogado en el 
2021.

2021 – Hay que esperar hasta finales de año para que el Ayuntamiento comienza a actuar. 
Realiza un proceso “participativo” y ejecuta unas obras provisionales. EH Bildu critica la 
parcialidad del proceso participativo y el parche que supone el proyecto realizado. Por 
éste y otros motivos, rompe el acuerdo presupuestario con PNV/PSE.

2022 – Tras un proceso participativo dirigido a validar lo ya decidido por el equipo de 
gobierno PNV/PSE, éste presenta modificaciones presupuestarias para financiar la 
actuación, sin haber ningún proyecto concreto detrás de las mismas:

 En enero, 1.200.000 euros.
 En febrero, la cifra pasa a 2.100.000 euros !!!

SOPELA

Lo que debes saber sobre 
peatonalización del centro

8 AÑOS  Y 2 MILLONES PARA UN PROYECTO 
DESCONOCIDO SE PUEDE HACER MEJOR


